
Bestyrelsens beretning fremlagt ved generalforsamlingen, d. 9/03/ 2011 
 

Forskningsnetværket blev formelt oprettet den 12. januar 2010 på en stiftende generalforsamling i 
Odense.  Inden den stiftende generalforsamling havde en gruppe forberedt forslag til vedtægter 
som blev drøftet og med flere mindre ændringer blev vedtaget.  Der blev valgt en bestyrelse efter 
hemmelig afstemning med 5 ordinære medlemmer og 2 suppleanter, valgt revisorer. Og kontingent 
blev fastsat til 100 kr årligt 

Hvad har vi så opnået i det første år af netværkets levetid? Har det været umagen værd? Eller bør 
vi kigge på vedtægternes punkt 6 om opløsning af netværket? Det har i høj grad været umagen 
værd! 
Vi satte 6 specifikke mål op for netværket:   

I. at arbejde for en national forskningsstrategi for vores område 
II. at stimulere samarbejde mellem forskningsmiljøer og sundhedssektoren 

III. at bidrage til at forskningsresultater bruges i sundhedssektoren og uddannelser 
IV. af fremme formidling mellem institutioner og organisationer 
V. at inddrage udenlandske forskningsmiljøer 

VI. at samarbejde med relevante selskaber, specielt DSPS og DSKS om at skaffe midler til 
forskning, implementering og afprøvning 

Vi er kommet et godt stykke med flere af disse punkter, knapt så langt som vi gerne ville med 
andre.  

Arrangementer 
Netværket arrangerede sit første årsmøde i form af et forskningsseminar 2. maj 2010. Vi havde Erik 
Hollnagel som keynote taler, og i alt 6 sessioner fordelt på to sale, med 140 tilmeldte deltagere. 
Tilmeldte indlæg blev på grundlag af indsendte udvidede abstracts sendt til ikke blindt review med 
feedback til enkelte forfattere med anmodning om revisioner. Vi indkaldte til kommentarer fra 
deltagerne og lagde disse ud på konferencens hjemmeside, kommentarer som vi kan bruge til at 
justere fremtidige seminarer. Det var gennemgående positive reaktioner, men flere gav udtryk for 
at vi bør have flere forskningsprægede bidrag. 

Det næste seminar om Patientovergange var oprindeligt fastsat til okt. 2010, men pga. aflysninger 
fra talere udsatte vi det til 2. marts i år. Det var det første seminar rettet mod et bestemt tema. 
Denne gang havde vi dels indbudt keynote (Karina Aase) og derudover blindt review af indsendte 
forslag (abstracts på en halv til en hel side). To ud af de 13 indsendte indlæg blev afvist pga. kvalitet 
og/eller emne, de resterende accepteret, enkelte med flere revisioner. Vi har modtaget mange 
positive reaktioner efter seminaret.  

Det næste og arrangement vil blive den nordiske konference om patientsikkerhed og kvalitet, nu 
fastlagt til 24.-25. nov. 2011 i Kbh. 



Strategiudkastet  
Et af vores 6 konkrete mål var at udarbejde en national strategi for patientsikkerhed og kvalitet i 
samarbejde med medlemmer og de to selskaber.  En arbejdsgruppe under bestyrelsen har 
udarbejdet et udkast diskuteret i hele bestyrelsen og nu fremlagt af den samlede bestyrelse, 
præsenteret først på DSKSs årsmøde 14. jan., nu fremlagt og diskuteret i dag på workshop, og i 
øvrigt præsenteret igen på DSPS’ kongres i april. De videre planer beskriver Birgit Viskum under 
punktet Handlingsplan. Vi har med taknemmelighed modtaget 100.000 kr fra DPSD til støtte af 
aktiviteter i forbindelse med udarbejdelse af og arrangementer ifm. strategidiskussionen.  

Hjemmesiden 
Vi har etableret en hjemmeside for netværket som gradvist er blevet bygget op. Den hostes på DTU 
og den bruges foreløbigt til kort præsentation af netværket samt hjemmeside med tilmeldinger, 
frister og program for arrangementer, samt kopier af præsentationer.  Vi ønsker på længere sigt at 
udvide hjemmesiden så den indeholder information om forskningsmiljøer og kilder til viden inden 
for vores område, ligesom vi vil oprette internet forum, hvor vores medlemmer kan diskutere 
emner. 

Det nordiske netværk og den nordiske konference 
Et nordisk netværk er under dannelse som en paraplyorganisation, hvor der er tilsvarende 
forskningsnetværk på vej eller allerede dannet i Sverige, Norge og Finland. Efter vores forslag har vi 
samme overskrift og fokus – sikkerhed og kvalitet inden for sundhedssektoren. 

Ansøgning om midler  
Vi ansøgte kort før sommerferien 2010 Trygfonden om midler til at støtte netværkets arbejde. På 
grund af administrative forviklinger kom vores ansøgning ind i et forkert spor så behandling trak 
ud. Men ved årsskiftet modtog vi den glædelige nyhed, at Trygfonden vil støtte vores arbejde med 
950.000 kr. Vi beskriver planlagte aktiviteter under fremlæggelse af Handlingsplan for 2011 

Bestyrelsens arbejde 
Bestyrelsen har mødtes ca. hver 3 måned eller hyppigere efter behov. Arbejdet har fungeret godt 
og har undertiden krævet en del indsats i forbindelse med strategiudkast og arrangementer. Vi har 
sekretariat på Center for Kvalitet i Middelfart og er glade for den støtte Centeret har givet. 

Opsummering 
Det første års aktivitet i Netværket har vist at vi udfylder et behov, som vi i bestyrelsen er 
overbevist om er naturlig at imødekomme gennem netværket. Vi er på visse punkter kommet langt 
med vores målsætninger – specielt strategiarbejdet og afholdelse af seminarer, og i mindre grad 
hjemmesiden. Vi ville gerne være kommet længere med kortlægning og synliggørelse af 
forskningsmiljøer og forskningsområdet, men har ikke kunnet få dette igangsat med den indsats vi 
ønsker, før vi fik midler hertil. Vi ser frem til et fortsat aktivt liv for netværket, som ved årskiftet 
have modtaget betaling fra 68 medlemmer.  

Henning Boje Andersen 
Formand for FPKS 


	Bestyrelsens beretning fremlagt ved generalforsamlingen, d. 9/03/ 2011
	Arrangementer
	Strategiudkastet
	Hjemmesiden
	Det nordiske netværk og den nordiske konference
	Ansøgning om midler
	Bestyrelsens arbejde
	Opsummering


